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ÉVKÖZI 3. VASÁRNAP                               C év                1– 4 oldal 

  

Olv.: Neh 8,2-4a.5b.8-10 – 1Kor 12,12-30 - Lk 1,1-4,4,14-21 

A názáreti zsinagógában  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Szeretettel köszöntöm a Testvéreket! Ebből a gyönyörű szép téli világból megérkezünk ide, az 
Isten világába, amely még ennél is szebb, hiszen ez a kegyelmek gazdag világa! Ne 
feledkezzünk meg arról, hogy a kereszténység nem a könyvek vallása, bármennyire is Szent 
Könyv a Biblia és nagyon fontos nekünk! Lehet, hogy picit önkényesnek tűnik, amit mondok: 
 

A kereszténység a közösség vallása! 

Közösség Istennel, Jézus Krisztussal és egymással! 

 

Isten ezt a perspektívát szánja nekünk  
Ez a közösség lélegzik, ez a közösség él! Vannak fájdalmai, bánatai, vannak örömei! 
 

Örömünkre szolgál! Ma, hogy imádkozhatunk Paliért, akinek holnap lesz a névnapja, 
aki ezt a nagyon felemelő énekes szolgálatot és egyéb szolgálatokat is szívesen vállal. 
Vannak gondjaink is! Gondunk többek között egy család gondja, ahol a nagymama, 

az édesanya nagyon sok szenvedést hordoznak. Gondoljunk rájuk. 
Fájdalmunk Péter Atya! Azt hittem, hogy ma már nem lesz itt, mert már 
meggyógyult! Imádkozzunk azért, hogy minél előbb mehessen haza az övéihez, a 
közösségéhez! Jó lenne, ha mi is mindig úgy tudnánk viselkedni, hogy megérezhetné 
azt, hogy közösséget vállalunk vele! 
Igen nagy gondunk! Egy családban egy kéthónapos kicsi gyermek halt meg. 
Osztozzunk a család fájdalmában! Ha mindent Isten szemszögéből nézünk, akkor még 
ez a tragédia is más értelmet nyerhet! A család ezt fölismerte, mi segítünk nekik 
abban, hogy a velük való kapcsolatunk erőt adjon nekik a továbbiakban is! 
 

Így vagyunk mi együtt 
Isten akarata szerinti világ reményével szívünkben ünnepelünk! Hisszük, hogy ebben a 
nagyon emberi világunkban Isten kegyelmének van ereje! Ez az erő Általa bennünk van! 

 

Szentbeszéd 

 

Minden vasárnap ezzel a hittel, 
 ezzel a tudattal hallgatjuk az Igét és szólal meg a pap: 

Ma beteljesedett az Írás! 

 

Kedves Testvérek! 
Az Írás régmúlt időkben íródott, de ma is érvényes! Azt jelenti, hogy az Írás a mi életünkben 
támad új életre, a mi közösségeinkben fejti ki erejét! Vagy így, vagy kár felolvasni! A mai 

vasárnap központi üzenete szerint Jézus elkezdi megváltói tevékenységét! Az üdvösség új 
rendjével szembesít bennünket, embereket! Azt hallottuk: Ma elérkezett az Úr esztendeje! 
Márk evangéliumában ugyanennek a mondatnak az üzenete kiegészül egy jelzővel:  
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Ma elérkezett az Úr kegyelmi esztendeje! 

 

Ez a döntő! Valójában ez fejezi ki az üzenet lényegét: az Úr kegyelmi esztendeje! Jézus, 
amikor Izaiás könyvéből felolvasta a hallottakat, akkor a zsidók előtt világos volt, hogy mit 
jelent ez: a kegyelmi esztendő! Ez a kegyelmi esztendő azt az üzenetet hordozza, amiről az 
elmúlt évben egyszer-kétszer hallhattunk is itt az elmélkedésekben.  

 

A kegyelmi esztendő 

az Úr jubileumi esztendeje volt a zsidók számára! 

Új világ kezdődik! Minden megújul! 

 

Jubileum az ötvenedik év, amikor megfújják az ökör szarvából készült tülköt. Ez azt jelenti, 
hogy minden megújul! Egy új világ kezdődik! Mindenki visszakapja a javait, amiket akár 
elveszített, akár eladott. A rabszolgákat fel kell szabadítani ebben az esztendőben! Vagyis 
mindenki újat kezdhet!  
 

Mindenki újat kezdhet a javai birtoklásával, birtoklásában. A zsidóknak egészen más 
fogalmuk volt a javakkal kapcsolatosan. Ők nem tulajdonolták a teremtett világot, hanem 
birtokolták. Ők abban a tudatban éltek, hogy a föld az átadatik az embernek hűséges 
használatra. A föld gyümölcsét, javait a maga javára fordíthatja az ember. Az is ott van, hogy 

ezeket a javakat egymással meg kell osztani! Az ötven esztendőben bármi történt is, bárki 
rosszul gazdálkodott, veszített, vagy mindenét elveszítette, az ötvenedik esztendőben minden 
visszakerült. Abban az időben rabszolgaság van még. Minden rabszolgát felszabadítanak! Új, 
szabad életet kezdhet a rabszolga is!  
 

Jézus Isten Lelkét kínálja fel az embernek 
Jézus, amikor ezt az Írást választja, akkor ezzel ki akarja fejezni küldetésének lényegét! Izaiás 
Jézus küldetését fogalmazza meg ezzel a szentírási résszel! Ma beteljesedett az Írás! Az Úr 
Lelke van Rajtam! A világ, amelyben élünk éppen ezt a Lelket, az Isten Lelkét veszíti el, 
amely Lélek, ha bennünk lakozik, - ahogyan olvassuk az Írásban – akkor, akiket az Isten 

Lelke vezérel, azok az Isten fiai!  

 

Ez az új, amivel Jézus az emberek elé áll! 

Isten Lelkét kínálja fel, 
 hogy az ember Isten fiaként tudjon élni! 

  

Isten meg akarja menteni a világot!  
A világ az ember!  
Isten meg akarja menteni az embert,  

külön-külön mindegyikünket!  
Kitől? Önmagunktól!  

 

Bennünket, embereket nem egymástól kell megmenteni, 
hanem önmagunktól! 

 

Az ember tragédiája az, hogy az ember mindig csak a maga javát nézi, csak magára gondol! 
Ez elveszi az Isten Lelkét! Jézus meghirdeti ezt a kegyelmi esztendőt, ezt az új életet, a 
felszabadult ember életét, annak az embernek életét, aki megszabadult önmagától és 
fölismerte azt, - amiről hallottunk ma a szentleckében, - hogy az ember közösségi lény. Az 
Egyház, a közösség ezt az igazságot jeleníti meg és a közösséget az emberi testhez hasonlítja, 
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amely testnek sok tagja van. Mindegyik tag nagyon fontos, nem csupán a fejünk, nem csupán 
a szívünk, mindenegyes tag fontos! A döntő ez! A felszabadult ember, az önmagától 
megszabadult ember rádöbben arra, hogy egy közösségben találja magát, egy közösség tagja! 
 

Ebben a közösségben mindenki adja, amije van! 

Ettől közösség a közösség! Adja azt, amije van! 

 

Az isteni kegyelmi adományok különfélék,  
mindenkinek van valamilyen adománya!  
Ez nem a sajátja, ezt a többiek javára kapja,  
a többiekkel való kapcsolatunk építésére,  
együttélésünk javára kapja mindegyikünk! Ez az üzenet! 
 

Az Egyház küldetése 
Jézus ezzel az üzenettel jön: ma beteljesedett az Írás! Ezt az üzenetet viszi tovább az Egyház! 
Jézus megalapítja az Egyházat! Az Egyház küldetése továbbvinni ezt az örömhírt, az Úr 
kegyelmi idejét! Modern teológiai fogalommal: az üdvösség rendjét megjeleníteni ebben a 
világban! A megváltás az, hogy egymásért vagyunk, ez azt jelenti, hogy üdvösség támad, 
közösség támad! Együtt, egymással összetartozunk és így éljük az életünket! 
 

Az Egyház műve 
Az Egyház folytatja az Isten emberszerető jóságát! Lukács evangélista az első keresztény 
közösség tagja. Jézus föltámadása után csatlakozik a keresztény közösséghez. Lukács három 
neuralgikus kérdéskört emleget: a szegényeket, a börtönben lévőket és a vakokat. 
 

A szegények  
A szegények azok akik mindig kiszorulnak!  
A szegények azok, akiken átnéznek!  
A szegények azok, akiket meg kell látnunk,  
akik mellett nem lehet elmenni, akikhez le kell hajolni,  

akiket vissza kell hozni a közösségbe!  
Ez a küldetése az Egyháznak és minden keresztény közösségnek! 

 

Szabadulás a börtönből 
Ott a rabszolgákról van szó. A megkötözöttségükre kell gondolni!  
A megkötözöttségünk azt jelenti, hogy csak magunkra gondolunk!  
Akinek csak a saját egyéni ügye a fontos, az megkötözött ember, rab!  
Ennek a börtönnek kell kinyitni az ajtaját!  
Az embernek ki kell jönni ebből a rabságból és el kell indulni a másik ember felé!  
A mostani Szentatya különösen ezt az elindulást hangsúlyozza!  

Amikor személyesen is találkozhattam vele, akkor nekem is ezt mondta: induljunk el! 
Induljunk el egymás felé, mert csak egymást tudjuk kiszabadítani ebből a börtönből! 

 

A látás 
Milyen fájdalmasan tapasztalja mindegyikünk, amikor valaki vakon megy az úton! 

Meg van győződve, hogy az az út, az út! Mindenki tudja már, hogy vak, mindenki 
tudja már, hogy rossz úton jár, a vesztébe rohan! De ő még mindig azt hiszi, hogy lát! 
A keresztények küldetése, hogy segítsünk egymásnak, hogy ne a vesztünkbe 
rohanjunk, hanem higgyünk abban, hogy egymás felé kell elindulnunk! Egymással 
kell találkoznunk! Együtt megyünk az úton!  
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Az Egyház az úton lévők közössége, nem magányos vándorok vagyunk!  
Közösségben, egymásra figyelve, egymásnak segítve együtt megyünk az úton! 

 

Ebben a modern világban az ember megmentésre szorul! 

Ez a krisztusi üzenet erről szól! 

 

Szegények vagyunk és azt gondoljuk, hogy nekünk mindig kell valami! Erről szól a világ! 
Mindenki követel valamit magának! Rabok vagyunk, bezárkózunk a magunk világába és 
szenvedünk attól, hogy nekünk milyen idegen ez a világ! Vakok vagyunk, mindenki megy a 

maga útján, mindenki meg van győződve arról, hogy ez az út az út!  Könnyű kritizálni mindig 
visszatekintve, visszanézve bizonyos tapasztalatok birtokában. Demagógia!  
 

Egy új világról van szó! Az Úr kegyelmi világáról van szó! 

Az embernek meg kell tanulnia, 

hogy mindennél nagyobb boldogság adni! 

 

Megváltásunk nagy lehetősége, hogy ezt az adósságot törleszteni tudjuk: 
Isten felé: Istenhez tartozunk! Egymás felé: egymással összetartozunk! 

 

Ez a keresztények világa! Ez a megváltottak világa!  
Ez a jövő ígérete! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Ilyenkor mindig a közösség imádkozik! Egyedül is lehet imádkozni 
odahaza a szobánkban, vagy bárhol. De ez az ima a közösség imája! Örüljünk együtt Palival, 
akinek örömében szívesen osztozunk, hiszen egy lánya Teréz Anya nővéreinek közösségében 
szolgál. Kérjük Péter Atya gyógyulását, hogy a közösség, amelyet ő vezet, visszanyerje és 
tovább szolgálhasson! Gondoljunk arra a családra, ahol a nagymamára olyan nagy szükség 
van, már dédunokáknak, unokáknak, gyermekeknek. Másik család, ahol gyermekek 
közössége alkotja a családot, de ez a fájdalom, amely most rájuk szakadt, várja, hogy 
osztozzunk! Imádkozzunk!                                                                                     

Mi Atyánk… 

 

Könyörögjünk! 
Kérünk mindenható Istenünk, add, hogy éltető kegyelmed erejéből mindig boldogan 
szolgáljunk neked, Krisztus a mi Urunk által!                                                                   Amen 

 

Szentmise befejezése 
Kedves Testvérek! Az áldással befejeződik a szentmisénk! Ebben a záró könyörgésben azért 
imádkoztunk, hogy mindig méltóképpen tudjunk szolgálni az Úrnak! Ehhez ad erőt az Isten 
Lelke, mert ez minőségi szolgálat! Az áldás erőt, segítséget ad! Az istenellenes hatalmak 
mindig ezt a szolgálatot igyekeznek cáfolni! A hívő embereket beszorítani a templomba! Az 
ajtón kívül semmihez nincs közük! Azt a közeget a világ uralja! A világ megújulásra vár és 
csak azok a felszabadító üzenetek tudják megújítani a világot, amelyek általunk valósulhatnak 
meg! Erre óhajtozik a hitetlen is, csak zavaró tényező ez a keresztény értékrend! De nincs más 
értékrend! Az összes többi érdekrend! Fogadjuk az Isten áldását! 
 


